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V Plzeňském kraji začala likvidace 
24 700 vyřazených lednic  

V Plzeňském kraji začala počátkem srpna 
likvidace 24 700 vyřazených lednic, které jsou 
umístěny na 17 sběrných dvorech v regionu. 
Krajské sdružení měst a obcí (SMOPK), které 
získalo na dosud největší etapu stoprocentní 
dotaci 17,2 milionu korun, chce do konce 
příštího roku odstranit ze všech lednic přes  
2,5 tuny nebezpečných freonů. „Čtvrté největ-
ší etapy celokrajské likvidace nebezpečných 
odpadů se účastní všech 501 obcí kraje,“ řekl 
Marek Sýkora ze spolupracující Regionální 
rozvojové agentury Plzeňského kraje.  

Veselí nad Lužnicí bude přísnější 
na neplatiče za svoz odpadu  

Radnice ve Veselí nad Lužnicí na Táborsku 
chce uplatnit tvrdší postup vůči těm občanům, 
kteří i přes upomínky neplatí za svoz komu-
nálního odpadu. Jejich letošní dluh činí na 
základních sazbách poplatku 180 tisíc korun a 
z předchozích let dalších 100 tisíc korun. 
„Podle platné vyhlášky může penále dosáh-
nout až trojnásobku základní sazby poplatku,“ 
řekl veselský starosta Petr Hynek. Základní 
roční sazba poplatku za svoz odpadu je 450 
korun na obyvatele.  

Krátce 

Konference  
ODPADY a PODNIKY 

 

se koná ve čtvrtek 9. listopadu 2004 od 9 hodin 
v Komorním sále Kongresového centra Praha 

 

Předběžný program: 
• Financování projektů v odpadovém hospodářství pomocí 

systému public-private-partnership (společné financování 
ze soukromého a veřejného sektoru) 

• Outsourcing v odpadovém hospodářství (zajišťování 
odpadářských služeb „na klíč“)  

• Zkušenosti  průmyslových podniků se získáváním financí 
z evropských zdrojů  

• Certifikace podniků odpadového hospodářství 
• Plány odpadového hospodářství velkých původců 

navazující na POH krajů (metodiky, postupy, zkušenosti) 
• Zkušenosti z praxe po vstupu do Evropské unie 

 

Uzávěrka přihlášek je 29. října 2004.  
Více informací: seminare@economia.cz , tel.: 233 071 431 

Editorial 

Bude nutné revidovat místní poplatky? 
Údaje o ekonomice nakládání s komunálním 

odpadem nejsou v ČR systematicky sledovány. 
Údaje ze šetřeníČSÚ, jsou zkreslené a neodpo-
vídají reálným nákladům a cenám v oblasti 
služeb v odpadovém hospodářství. Systém 
EKO-KOM spolupracuje s obcemi a dalšími 
subjekty působícími v odpadovém hospodář-
ství na zajištění cílů recyklace a využití obalo-
vých odpadů. V současné době 
tento systém shromažďuje po-
drobné údaje o odpadovém 
hospodářství z více než 4,6 
tisíce obcí (9,6 milionu obyva-
tel). Kromě technických podmí-
nek a organizačních opatření 
jsou sledovány od roku 1999 
také ekonomické ukazatele. 

Celkové náklady na odpadové 
hospodářství v obcích se pohy-
bují v jednotlivých velikostních 
skupinách v rozmezí 506-746 
Kč/obyvatel/rok, průměr je 
716,3 Kč/obyvatel/rok (údaj za 
rok 2003). Pro srovnání: v roce 2002 byly ná-
klady nižší, a to v rozmezí 506-676 Kč/
obyvatel/rok, což představuje meziroční nárůst 
o 26 %. Hlavní příjmovou složkou je bezespo-
ru poplatek od občanů za provozování systému 
nakládání s komunálními odpady. Platby se 
pohybovaly v roce 2003 v rozmezí 299-450 
Kč/obyv./rok. Součástí příjmů jsou také tržby 
za druhotné suroviny. Více než 70 % sledova-
ných obcí neví, zda jsou příjmy z prodeje dru-
hotných surovin zohledňovány ve fakturaci 
svozových firem. Příjmy jsou vyšší s rostoucí 

velikostí měst a rovněž ve městech, která vlast-
ní či spoluvlastní technické služby. Tržby byly 
loni od 11 do 78 Kč/obyv./rok.  

Náklady na směsný komunální odpad jsou 
promítány do plateb občanů (místní poplatek, 
poplatek za komunální odpad). Ve 38 % sledo-
vaných obcí náklady spojené se směsným KO 
plně hradí občan, v 51 % obcí obce přispívají 

v průměru 28 % z nákladů a 
v 11 % obcí obce plně hradí 
náklady za občany. Poslední 
jmenovaná skupina je tvořena 
z 98 % obcemi do 5000 obyva-
tel. Předpokládané reálné nákla-
dy v roce 2005 (bez růstu pro-
vozních nákladů) by mohly činit 
asi 607-880 Kč/obyvatel/rok.  
Proto bude zřejmě nutné  revi-
dovat stávající právní úpravu 
týkající se výše místních poplat-
ků. Rovněž negativně působí 
zvýšená sazba DPH, která je 
v evropských státech běžně 

zařazena do nižší (5%) sazby. Jejím zavedením 
pouze narostou celkové náklady obcí bez efek-
tu na odpadové hospodářství. Efektivněji půso-
bí např. navýšení skládkového poplatku, které 
nutí původce hledat jiné alternativy nakládání 
s odpady. 

 

M a r t i n a  V r b o v á ,  E K O - K O M ,  a . s .   
 

Podrobný materiál o ekonomice odpadového 
hospodářství obcí naleznete v zářijovém čísle 
časopisu Odpady. 

Mezi tři vedoucí firmy v odpadovém hospodářství v tuzem-
sku se chce dostat společnost AVE CZ, která patří do rakouské-
ho koncernu Energie AG. Ten převzal aktivity RWE Umwelt 
AG v odpadech na českém trhu a společnost transformoval na 
AVE CZ. Její podíl na trhu je 9 % a firma zaujímá čtvrtou 
příčku. Největšími soukromými firmami na trhu s odpady v 
tuzemsku jsou Marius Pedersen, A.S.A. a SITA. RWE Umwelt 
CZ převzatá Energií AG zajišťovala s téměř 500 zaměstnanci 
likvidaci odpadu pro zhruba půl milionu obyvatel. Loni měla 
obrat 23 milionů eur (přes 700 milionů korun). „Úspěšným 
převzetím vodárenských společností VaK Jižní Čechy a VaK 
Beroun ke konci roku 2003 začala pro naši společnost nová 
etapa na českém trhu. Cílem je moci nabídnout rozsáhlé balíčky infrastrukturních služeb,“ uvedl 
generální ředitel Energie AG Leo Windtner. Firma podle něj jedná s řadou obcí včetně Prahy. 

 Jedním z největších zákazníků AVE CZ odpadové hospodářství jsou Pražské služby, pro které 
firma zajišťuje likvidaci domovního odpadu. Energie AG je v Rakousku třetím největším poskyto-
vatelem infrastrukturních služeb.  

AVE CZ se chce dostat mezi tři vedoucí firmy na trhu 
Odpady 

http://odpady.ihned.cz/
mailto:seminare@economia.cz
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Přijetí přísnějších pravidel pro nakládání s 
vyřazenou elektronikou a elektrickými zaříze-
ními z domácností se zpozdilo. Česká republi-
ka měla do 13. srpna převzít do svého práva 
ustanovení směrnice Evropské unie o nakládá-
ní s elektroodpady, příslušná novela zákona 
však zatím prošla pouze prvním čtením v par-
lamentu a s jejím přijetím se počítá na podzim.  

„Předpokládáme, 
že v září se budou 
novelou zabývat 
parlamentní výbo-
ry,“ řekla mluvčí 
ministerstva život-
ního prostředí Karo-
lína Šůlová. Převe-
dení směrnice do 
svého národního 
práva nestihne pod-
le prezidenta Asoci-
ace výrobců domá-
cích spotřebičů Petra Novotného ani většina 
starších členů unie. „To, že se termín nestihne, 
není na škodu. Lepší je dobrý zákon s kvalit-
ním prováděcím předpisem,“ dodal. Nová pra-
vidla převádějí odpovědnost za znečišťování 
životního prostředí elektrospotřebiči na výrob-
ce a rovněž na něj přesunují finanční zátěž 
související s jejich likvidací. Výrobci a dovozci 
elektrospotřebičů budou podle návrhu muset 
od 13. srpna 2005 zabezpečit zpětný odběr, 
zpracování, využití a odstranění elektroodpadu 
z domácností. U výrobků, které byly uvedeny 
na trh do tohoto data, bude tato povinnost roz-
ložena na firmy podle jejich podílu na trhu. 
Firmy rovněž musejí zajistit označení výrobků 
a jejich úpravu pro snadnou demontáž a opě-

tovné využití. Elektrické žárovky a svítidla 
určená pro domácnosti by neměly po  
30. červnu 2006 obsahovat nebezpečné látky, 
jako je rtuť, kadmium, šestimocný chrom, 
polybromované bifenyly a polybromované 
difenylétery.  

U jednotlivých skupin spotřebičů musejí 
výrobci či dovozci zajistit v určitém rozsahu 

jejich další využití. 
Například u velkých 
spotřebičů a výdej-
ních automatů mu-
sejí využít 80 % 
průměrné hmotnosti 
zařízení. Staré počí-
tače a spotřebitelská 
zařízení mají být 
využita ze 75 % a u 
malých spotřebičů, 
osvětlovací techni-
ky, elektrických 

nástrojů, hraček a monitorovacích přístrojů to 
bude 70 %. Čeští experti předpokládají, že 
kvůli přirážce za ekologickou likvidaci se zvýší 
ceny řádově o stokoruny. U velkých domácích 
spotřebičů, jako jsou lednice nebo sporáky, 
půjde možná o 500 až 1000 korun. Země má 
do roku 2006 zajistit sběr elektroodpadu z 
domácností v míře čtyř kg na hlavu a rok.  

Česko bude mít pravidla pro elektroodpady později  Odpady č. 9/2004 
 

Téma: Drtiče, lisy, třídicí linky 
•  Nakládání se starými pneumatikami 

v Německu 
• Energetické využívání odpadu - význam a 

přínosy 
• Ekonomika odpadového hospodářství obcí 

 

Příloha speciál:  
XII. Mezinárodní kongres a výstava  

ODPADY Luhačovice 2004  
•  Informace o kongresu a výstavě 
•  Prezentace firem 
•  Novinky na trhu 

 

Časopis vychází  13. 9. 2004 

Zvýšit podíl domácností třídících komunální odpad je cílem informační kampaně, kterou v září 
zahájí Zlínský kraj. Její součástí budou televizní a rozhlasové spoty, distribuce letáků či soutěže 
pro školy, jak informoval krajský radní Vojtěch Jurčík.  

Zlínský kraj, kde má možnost třídit odpad více než 99 % obyvatel, dosud v poměru vytříděného 
odpadu za celostátním průměrem zaostává. Zatímco v rámci České republiky tvoří vytříděný od-
pad více než 28 %, v kraji je to zhruba o 5 % méně. „Domácnosti ve Zlínském kraji vyprodukují 
ročně zhruba 100 tisíc tun odpadu, více než polovinu přitom tvoří tříditelné odpady,“ uvedl Jurčík. 
Kraj proto chce občany přimět k jeho intenzivnějšímu třídění. Pro letošní rok budou do projektu 
intenzifikace odděleného sběru investovány ve spolupráci s autorizovanou obalovou společností 
EKO-KOM čtyři miliony korun. Kromě kampaně z nich bude financován také nákup nejméně 
dalších 200 kontejnerů; nyní jich je v kraji přes 6000.  

Plán odpadového hospodaření kraje počítá s tím, že jednu sběrnou nádobu pro konkrétní odpad 
by mělo využívat nejvýše 200 osob, cílem je i zkrácení donáškové vzdálenosti. Informační kam-
paň, která navazuje na kampaň celostátní, bude ve Zlínském kraji pokračovat i v roce 2005.  

Zlínský kraj chce podpořit třídění, chystá kampaň  

Soukromá firma chce ve Štokách 
vybudovat linku na třídění odpadů  

Ve Štokách na Havlíčkobrodsku chce sou-
kromá firma vybudovat středisko na třídění 
odpadového papíru a plastů. Má sloužit pro 
spádové území tří okresů. Stavební úpravy a 
technologie budou stát asi 30 milionů korun, 
firma se na ně pokusí získat dotace.  

V ulicích Sokolova přibylo nádob 
na tříděný odpad  

V ulicích Sokolova přibylo nádob na tříděný 
odpad. Dosavadních 100 velkoobjemových 
kontejnerů nahradilo 300 menších a podle 
prvních údajů se zdá, že díky tomu lidé za-
čnou odpad více třídit. Až dosud pro Sokolov 
zajišťovala sběr tříděného odpadu společnost 
Resur. Místo ní začaly v červenci odvážet 
odpad technické služby, které zachovaly cel-
kový objem kontejnerů, ale velkoobjemové 
nádoby typu iglú nahradily větším množstvím 
menších kontejnerů. Nové kontejnery se obje-
vily i v obcích, pro které Sotes svoz odpadu 
zajišťuje. Pořízení nových kontejnerů přišlo 
sokolovské technické služby přibližně na dva 
miliony korun.  

Městu Brnu letos za komunální  
odpad nezaplatilo asi 12 tisíc lidí  

Městu Brnu letos za komunální odpad neza-
platilo asi 12 tisíc lidí. Brno má kolem  
380 tisíc obyvatel, od platby jsou oproštěny 
jen třetí a další děti v rodině. Lhůta byla do 
konce května. „Letos poplatek zaplatilo 88 % 
lidí, loni ve stejnou dobu to bylo jen 86 %,“ 
řekl náměstek primátora Petr Zbytek. Těm, co 
ani po výzvě dluh do 15 dnů neuhradili, začalo 
město ve spolupráci se soudy vydávat exekuč-
ní příkazy.  

 

LUX-PTZ, s.r.o., Mlýnská 701, 581 64 Jablonné n. Orlicí, Czech Republic 
tel.: +420-465 676655, fax: +420-465 641421  

e-mail: info@lux-ptz.com , web: http://www.lux-ptz.com 

Kompletní sortiment  
lisovací techniky  
na Vaše odpady 

Jediné Řecko se neprohřešilo proti  
pravidlům EU o elektroodpadech  

 

Pouze Řecko z 25 členských zemí stačilo do svého 
práva zapracovat nová pravidla Evropské unie  
o nakládání s vyřazenou elektronikou a elektrospotřebi-
či. Lhůta pro převzetí dvou směrnic uplynula 13. srpna. 

http://odpady.ihned.cz/
mailto:info@lux-ptz.com
http://www.lux-ptz.com


14/2004                                                                                                           http://odpady.ihned.cz/                                                                                                                      strana 3 

Kovohutě Příbram převzal Brokof  
Jmění Kovohutí Příbram, které jsou výhrad-

ním českým zpracovatelem olověného odpa-
du, převzal jejich majoritní akcionář, společ-
nost Brokof, a.s. Kovohutě Příbram tak zanik-
nou bez likvidace. Jméno nového subjektu, 
který bude pokračovat v podnikatelské činnos-
ti kovohutí a převezme jejich práva a povin-
nosti vyplývající z uzavřených smluv, zatím 
nebylo stanoveno. Podíl Brokofu na základ-
ním jmění Kovohutí Příbram je přes 90 %.  

Firmu Brokof založil letos majoritní akcio-
nář Kovohutí Příbram Caminor Netherlands s 
cílem převzít jmění kovohutí. Důvodem byla 
snaha o konsolidaci akcionářské struktury a 
snížení nákladů na akciové financování.  

Novým jednatelem AVE CZ je Peter 
Hodecek  

Rakušan Peter Hodecek byl jmenován no-
vým jednatelem AVE CZ. Hodecek je zaměst-
nán ve skupině AVE od roku 1998. V letech 
1999 až 2001 působil jako regionální vedoucí 
rakouských poboček Vídeň a St. Pölten. Od 
roku 2001 řídil firemní strategii a celkový 
rozvoj. V České republice bude mít na starosti 
řízení a expanzi AVE CZ, jejímž cílem je do-
stat se mezi tři vedoucí firmy v odpadovém 
hospodářství u nás.  

Novým marketingovým manažerem AVE 
CZ se stal Michal Vlček. Doposud ve společ-
nosti zastával pozici projektového manažera, 
která zahrnovala přípravu a realizaci akvizič-
ních a rozvojových projektů.  

Svazek obcí Třebíčska chce zvýšit 
třídění odpadů v malých sídlech  

Svazek obcí Třebíčska chce rozšířit možnost 
třídění odpadů i do malých sídel. Na okrese je 
sice hustá síť sběrných dvorů, ale lidé ze vzdá-
lenějších obcí do nich nejezdí. Ročním obje-
mem vytříděného odpadu na obyvatele Třebíč-
sko výrazně zaostává za republikovým průmě-
rem. Svazek proto plánuje nákup téměř  
120 nových kontejnerů. Projekt s náklady 
kolem tří čtvrtin milionu korun se bude uchá-
zet o krajskou dotaci.  

Odpadkové koše, které zmizely z metra během 
zasedání NATO v roce 2002, se v dohledné době 
do prostor podzemní dráhy nevrátí. Pražané už si 
na jejich nepřítomnost zvykli, koše byly odstra-
něny z bezpečnostních důvodů a ty stále trvají, 
řekla mluvčí pražských dopravních podniků 
Michaela Kuchařová. Koše dělají dopravním 
podnikům starosti především kvůli možnosti, že 
by do nich mohla být uložena výbušnina. „V 
určitých obdobích se množí hrozby atentáty a 
podobné úkryty pro bomby zvyšují náklady 
dopravnímu podniku i policii,“ uvedla Kuchařo-
vá. Odstranění košů je podle ní standardním 
opatřením i v cizině, když si to bezpečnostní situace vyžaduje. Mluvčí uvedla, že s metrem bez 
odpadkových košů se smiřují i cestující. Nestěžují si ani tak na nepořádek, ale na to, že nemají 
kam odpad vyhodit, řekla Kuchařová. Podobných stížností ale ubývá, takže lidé chápou bezpeč-
nostní rizika košů, dodala. „Samozřejmě se stává, že lidé někdy odhodí nedopalek nebo nějaký 
papír, ale podobné případy nejsou častější, než když koše v metru stály,“ sdělila Radka Waitová z 
městské policie. V případě podobného přestupku mohou strážníci viníkovi uložit pokutu až do 
výše 1000 korun.  

Ve sběru a využívání druhotných surovin 
patří Česká republika mezi vyspělé evropské 
státy. Výkup a sběr železného šrotu a sběrové-
ho papíru na českém trhu dosahuje přes 40 % 
celkové produkce, tj. více než v zemích Evrop-
ské unie. Část objemu české podniky vyvážejí, 
především do sousedních zemí, informoval 
ředitel sekretariátu Svazu průmyslu druhotných 
surovin Miroslav Horák.  

Při tuzemské výrobě zhruba 6,5 milionu tun 
surového železa výkup a sběr představuje asi 
tři miliony. Export šrotu dosahuje kolem jedno-
ho milionu tun, import polovičního objemu. 
„Jedná se o poměr-
ně stabilní údaje 
posledních let, větší 
výkyv byl zazname-
nán v posledním 
půlroku v souvislos-
ti s enormní poptáv-
kou z Asie, hlavně 
Číny,“ řekl Horák. 
„Šrot i papír se 
dominantně vyváží 
do zemí Evropské 
unie. Co nejblíže za 
hranice a prostřed-
nictvím toho se materiál dostává do celého 
světa,“ řekl. Sběr a výkup sběrového papíru 
dosáhl loni 470 tisíc tun při produkci papíren-
ského průmyslu téměř 950 tisíc. Exportními 
oblastmi pro sběrový papír jsou především 
Německo a Rakousko. „Do minulého roku to 
bylo ještě Slovensko, tam však dochází pomalu 
k soběstačnosti, takže zahraniční obchod se 
sběrovým papírem se postupně snižuje,“ uvedl 
Horák.  

Objem nabídky sběrového papíru na českém 
trhu v posledních letech roste v průměru 5% 
tempem, využití v českém papírenském prů-
myslu však stagnuje. Podle odhadů polovinu 
představuje papír z komunálního odpadu a 
druhou papír z odpadu živnostenského a prů-
myslového. V případě skla činí podle Horáka 

výkup skleněných střepů 90 tisíc tun z celkové 
produkce téměř 600 tisíc tun plochého a obalo-
vého skla. Veškeré recyklované zboží se podle 
něj prodá, objem však závisí na poptávce sklá-
ren.  

V České republice se sklo třídí na bílé a ba-
revné. „Bylo by dobré, aby separace byla hoj-
nější, záleží to na požadavku odběratelů a u nás 
ten požadavek není,“ uvedl. Průmysl druhot-
ných surovin je přímo závislý na vývoji prů-
myslových odvětví. Nakoupit či jinak získat 
využitelný odpad z komunálních živnosten-
ských a průmyslových zdrojů mohou recyklač-

ní firmy podle Ho-
ráka pouze v obje-
mu, o který je na 
trhu zájem. „Další 
zvyšování podílu 
druhotných surovin 
na vstupech prů-
myslové výroby je 
přímo závislé na 
technické úrovni a 
modernizaci v prů-
myslových odvět-
vích,“ doplnil.  
Souhrnné údaje 

svaz získává z výkazů spotřeby jednotlivých 
průmyslových odvětví. U odpadových plastů 
přesné údaje k dispozici nejsou. Mezi objemo-
vě nejvýznamnější druhotné recyklované suro-
viny patří dále barevné kovy, stavební odpady, 
minerální a potravinářské oleje a sběrový tex-
til.  

Celkem v České republice působí zhruba 
tisíc podnikatelů v oblasti sběru druhotných 
surovin. Významných subjektů je podle Horá-
ka asi 50, svaz v současné době sdružuje cel-
kem 31 členů. Celkové výnosy členů svazu, 
které podle Horáka představují nadpoloviční 
objem trhu, byly v minulém roce zhruba  
7,5 miliardy korun. Podnikání v odvětví je 
podle něj specifické nízkou výnosností spoje-
nou s výkyvy na trhu a malou podporou státu.  

Ve využívání surovin patří Česko mezi vyspělé státy   
 
 
 
 
Drtiče odpadu – dopravníky – indikátory  

a separátory kovů 
Kompletní linky na zpracování odpadů 
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EK povolila podnikům vstup na trh s emisemi 
Evropská komise schválila osm národních 

alokačních plánů na vydávání 
povolenek na emise CO2. Pět 
plánů, z Dánska, Irska, Nizozem-
ska, Slovinska a Švédska, bylo 
schváleno bez dalších podmínek. 
Další tři z Rakouska, Německa a 
Velké Británie byly schváleny za 
podmínky provedení některých 
technických změn. Po provedení 
změn budou tyto plány považová-
ny bez dalšího za schválené, tj. 
nebude třeba druhého posouzení 
ze strany komise. Národní alokač-
ní plány stanoví počet povolenek 
na emise CO2, které chtějí členské 
státy přidělit energeticky náročným průmyslo-
vým závodům tak, aby se mohly od ledna roku 

2005 zúčastnit obchodování s emisemi. Dneš-
ním rozhodnutím se souhlas udě-
luje více než 5000 podniků z od-
hadovaného celkového počtu 12 
tisíc v celé EU. Tyto podniky 
obdrží přes 40 % povolenek, které 
budou podle předpokladů uvolně-
ny do oběhu.  
Unijní program obchodování s 
emisemi zajistí snižování emisí 
skleníkových plynů v energetice a 
v průmyslu při co nejmenších 
nákladech pro ekonomiku. Evrop-
ské unii a jejím členským státům 
pomůže splnit emisní cíle podle 
Kjótského protokolu z roku 1997.  

Podrobnosti jsou na webových stránkách  
http://europa.eu.int/comm/environment/ . 

Více než čtvrtina ze 3,7 milionu registrovaných osobních vozů v tuzemsku je stále vybavena 
neekologickými motory na olovnatý benzin, které nemají katalyzátor. Jejich počet se podle odhadu 
Sdružení automobilového průmyslu pohybuje kolem jednoho milionu. S postupným vyřazováním 
starých aut klesá o několik desítek tisíc ročně. Mezi vozy jezdící na olovnatý benzin převažují 
starší škodovky. V počtu registrací vede v ČR Škoda 120 s 306 tisíci majiteli. Škoda 105 na čtvr-
tém místě žebříčku má zhruba o 90 tisíc registrací méně. Průměrné stáří těchto aut přesahuje 21 let. 
Populární, 31 let starou Škodu 100, má stále téměř 60 tisíc majitelů. Německého Trabanta vlastní 
přes 46 tisíc lidí a žigulíkem VAZ 2101 jezdí 42 tisíc majitelů. Stáří těchto zahraničních aut se 
pohybuje kolem 29 let. Olovnatý benzin motoristé nedostanou u čerpacích stanic již déle než tři 
roky.  Musí proto čerpat buď 91oktanový benzin Speciál, nebo Natural 95.  

SAP: Milion aut má stále motor na olovnatý benzin  

Pražský magistrát nechyboval  
při zadání likvidace haldy  

Úřad pro ochranu hospodářské soutěže 
(ÚOHS) konstatoval, že pražský magistrát 
zadal veřejnou zakázku k odtěžení skládky 
zeminy na Velké Ohradě v Praze 13 zcela v 
souladu se zákonem. Nabídkovou cenu ozna-
čil ÚOHS po porovnání s cenami obvyklými 
jako přiměřenou. Úřad neshledal pochybení a 
nezahájí proto správní řízení z vlastního pod-
nětu.  

Radnice v Blansku zavedla úklid 
psích exkrementů vysavačem  

Přibližně 90 kilogramů psích exkrementů 
vysbírá denně speciálním vysavačem v ulicích 
Blanska pracovník úklidové služby. Město 
trvale zavedlo tento druh úklidu až nyní. Roč-
ně jej bude stát 200 tisíc korun. „Tím rozhod-
ně náš boj s neukázněnými pejskaři nekončí. 
Strážníci jim začali rozdávat pokuty,“ řekl 
blanenský místostarosta Ivo Polák. 

V Liberci přibudou další kontejnery 
na tříděný odpad  

V Liberci přibudou další kontejnery na tří-
děný odpad. Počet sběrných míst na papír, 
sklo a plastové láhve se tak zvýší ze součas-
ných 180 na 210, informoval liberecký primá-
tor Jiří Kittner. I tak bude ale stotisícový Libe-
rec v oblasti třídění odpadů pokulhávat za 
sousedním Jabloncem, který má pro svých  
45 tisíc obyvatel už 215 stanovišť sběru sepa-
rovaného odpadu.  

Ročenka Hospodářských novin  
Pro předplatitele všech titulů a el. produktů  

on-line služeb z produkce ECONOMIA ,a.s.,  
za zvýhodněnou cenu 160 Kč.  

Objednávejte na adrese:  
www.economia.cz/info/rocenka.htm 

Ekologie 

Veřejným posuzováním prochází dokumenta-
ce o vlivu plánované stavby meziskladu vyho-
řelého jaderného paliva v Temelíně na životní 
prostředí (EIA). Do 16. září má podle zákona 
každý právo posílat své připomínky a vyjádře-
ní písemně ministerstvu 
životního prostředí.  

Vzhledem k tomu, že 
zájem o účast projevilo 
i Rakousko, jedná se o 
první mezistátní posu-
zování stavby na území 
ČR. Dokumentaci EIA 
ke stavbě, plánované na 
rok 2013, získalo mi-
nisterstvo od společnos-
ti ČEZ 26. července.  

Zájemci do ní mohou 
nahlédnout na webu Českého ekologického 
ústavu www.ceu.cz/eia/is a ministerstva život-
ního prostředí www.env.cz/EIA. Adresa pro 
zasílání připomínek je: Ministerstvo životního 
prostředí, odbor posuzování vlivů na životní 
prostředí a IPPC, Vršovická 65, 100 10 Praha 
10. Záměr vybudovat mezisklad v areálu elekt-

rárny Temelín oznámila společnost ČEZ loni v 
červenci. Ministerstvo životního prostředí o 
tom na základě platných dohod okamžitě infor-
movalo své rakouské a německé partnery a 
zahájilo posuzování vlivů stavby na životní 

prostředí (EIA).  
Protože Rakousko pro-
jevilo zájem se na posu-
zování účastnit, probíhá 
tento proces mezistátně.  
Temelínská elektrárna 
nemá mezisklad vyhoře-
lého paliva. To je nyní 
dočasně uloženo v bazé-
nu elektrárny, jehož 
kapacita stačí do roku 
2013. Do té doby se 
musí postavit nový me-

zisklad. Uvažovaný mezisklad v Temelíně má 
projektovanou kapacitu 1370 tun vyhořelého 
paliva, což odpovídá 30 letům provozu elekt-
rárny; má být provozován zhruba 60 let. Navr-
hované řešení je obdobné jako u meziskladu v 
Dukovanech, který je v provozu od roku 1995 
bez jakýchkoliv komplikací.  

Temelínský mezisklad je posuzován mezistátně  

Prodej a servis zemědělské, lesnické  
a komunální techniky  
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